
                        

Referat Regionsbestyrelsesmøde  

Den 4. februar 2025 
Kl.9.00-15.30. Lokale C Regionskontor, Sofiendalsvej 3 Aalborg 

19.00-21.00 afholdes der Nål og skål for nyuddannede fysioterapeuter fra UCN 

 

Referat er indskrevet i dagsordenen med kursiv. 

 

Deltagende: Marianne T, Jette, Lise, Anette, Trine 

På teams: Tina og Gitte 

Afbud: Mette K. 

 

 

DAGSORDEN: 

Pkt. 1: Valg af ordstyrer og referent (5 minutter) kl. 9.00-9.05 

Ordstyrer: Lise 

Referent: Jette 

 

 

Pkt. 2: Godkendelse af dagsorden og aftale tidsplan (5 minutter) kl.9.05-9.10 
 
Referat: 

Der er generelt meget på dagsordenen. Det er vigtigt, at vi kommer omkring den skriftlige beretning. 
Evt. udsætte punkt 15.  

 

 

Pkt. 3: Opfølgning fra sidst (5 minutter) kl. 9.10-9.15 

Referat:  

Der er forsat erfarne folk, som desværre ikke forbliver i foreningens stab. Servicelinjen kommer tættere på normal drift 
i den kommende tid. Bestyrelsen aftaler at informere HB om vores tanker og bekymringer. 

 



Pkt. 4: Kort orientering fra regionsformand og diskussion af relevante emner (30 minutter) kl. 9.15-9.45 
Herunder DSA-statistik for ledighed 

Referat: 

Danske Fysioterapeuter: 
Ny direktør starter 17. marts. Han hedder Søren Lauridsen. 
Han vil være med i ansættelsesudvalg vedr. forhandlingschef og presseansvarlig, samt møde HB 6. marts.  

Lene Duus er ansat i en 20 timers projektstilling fra 01.02. – 31.07.2025 i Løn & Forhandling. Lene skal overtage 
Sofias arbejde med at færdigudvikle TR-uddannelsen i samarbejde med afdelingens konsulenter, samt undervise på 
nogle af modulerne.  

Regionsformand Stine Bøgh stopper, Marjanne Den Hollænder konstitueret af Regionsbestyrelsen i Sjælland. OBS. 
At de to Regioner Hovedstaden og Sjælland lægges sammen, og der på et tidspunkt skal ses på, om den regionale 
struktur i DFys skal tilrettes.  

Lotte Dahlmann, Pressechef stopper. Det opleves stadig, som flere medarbejdere søger væk. Det er ærgerligt, at 
DFys et drømmested at arbejde. 

Mette Villadsen og Birthe Schelde Nielsen, der begge er stoppet i Regionsbestyrelsen, har fået en gave og hilsen fra 
RB.  

Arbejdspladsbesøg Jeanette Præstegaard og Gitte Nørgaard er planlagt i Hjørring kommune hos Marianne og 
kollegerne onsdag den 19. marts. 

Arbejdsmiljø/mindwork: 
Mindwork undersøgelse og tilbagemelding. Men HB er stadig pålagt fortrolighed.  
HB har meldt ud efteråret, at Mindwork står for undersøgelsen, og nu tavshed om resultat. 

Der ansættes ny ledelse, som nævnt er der ansat ny direktør. Der skal laves en direktørinstruks. Forretningsudvalget 
skal fortsætte, dette blev igangsat og har været i drift siden september.  

GN får spørgsmål om status og tilbagemelding på rapport fra Mindwork, ikke kun fra RB men også andre medlemmer, 
der bekymrer sig om foreningen. 

Nye foreninger 
- Der har været afholdt mange Informationswebinarer for medlemmer.  
- For flere er det frustrerende, at nogle faglige selskabers bestyrelser ikke bakker op om, at DFys aktiviteter kun er for 
medlemmer af Danske Fysioterapeuter.  
- Det er ærgerligt, at det virker til, at Fraktionen for Frie Praktiserende Fysioterapeuter har kunne tage penge og 
platforme med ud af foreningen over i en anden – konkurrerende - forening. RB Nordjylland havde med fordel set på 
om, der vil kunne forfølges, om der har været udført undergravende virksomhed, mens fremtrædende personligheder i 
nye foreninger, har haft poster i bestyrelser med tilknytning til selskaber eller lign. 
- Det nævnes at mere på fysio.dk skal bag login. Ikke kun kommentarer, men information, nyheder osv.  

HB-konference 22. og 23. jan plus HB-møde 24. jan.   

Fagkongres. Der står stille med tilmeldinger.  
Obs at det er sværere for medlemmerne at få fri fra arbejde til at deltage. Derudover er det svært for medlemmerne at 
argumentere for arbejdsgiver om, hvorfor de skal deltage på Fagkongres, fordi det bliver vurderet, at man får for lidt 
med hjem til eget speciale, i forhold til hvis det er et kursus, man deltager på.  

Aalborg: 
Info fra Aalborg TR (Christoffer) der skal ses på at samle fysioterapeuter i Ældre-Handicap og Sundhed og Kultur i en 
forvaltning. §86 og §140 bliver formegentlig slået sammen i 2026. 
MED-udvalg er med i proces. Interessant. TR gav netop opfordring om at samle fysioterapeuter og ergoterapeuterne i 
de to store områder, med til GN til møder med rådmænd i januar 2024. 
 
OK 26 
-TR-netværksmøde den 24. februar besøg og oplæg af Jeanette og Troels Rønn Simonsen.  
-Medlemsmøde. Aalborg geografi. Der arbejdes med onsdag den 19. marts efter arbejdspladsbesøget i Hjørring.  
Både regionalt og kommunalt ansatte inviteres til dialog om hvilke ønsker de har til OK26. 

UCN 
Gitte har været på UCN til ”Kickstart din karriere” den 2. januar, samme med Jonathan. Der var et pænt stort 



fremmøde, over 30, det var flot sådan tæt på nytår. DSAs Sofie Gradin var også med. Hun fik tilbagemeldinger, at 
begge oplæg havde være meget relevante og givtige.  

Region Nordjylland.  
Dialogkonference ”Sammen om udvikling af de regionale arbejdspladser” landsdækkende konference for alle fem 
regioner.  
I nord var Forhandlingsudvalget inviteret med, derudover Hoved-MED og formand, Næstformand fra regionens  
Sektor-MED. Fin dag. Gitte kom i gruppe om fuld tid. Arbejdsgivere har et ønske om medarbejdere ansættes på fuld 
tid. Ofte nævnes tal på, at fysioterapeuter og ergoterapeuter arbejder på nedsat tid. Gitte nuancerede dialogen med, 
at disse to faggrupper ofte ikke kan komme op i ansættelsesbrøk, fordi der ikke er økonomiske midler til dette. At 
nedsat tid ofte skyldes et vilkår, og ikke den ansattes ønske. 

Danske Regioner skal arbejde med Fuld tid, og nedsætter en styregruppe med dette formål. Der er vist stadig ledige 
AC-pladser, men gerne fra Sjælland og Hovedstaden. Så vi gør ikke mere. 

 
 

Pkt. 5: Kort orientering fra Regionsbestyrelsesmedlemmer om bestyrelsesrelevante emner  
(30 minutter) kl. 9.45-10.15 

Referat:  
Der refereres ikke fra dette punkt. 

 
Dog aftales det at følgende refereres, at der ikke har været information/kontakt til/fra AC-tovholderforeningen eller AC 
generelt, om at der skal ny udpeges til MED udvalg i kommunerne. Det er forskelligt fra kommune til kommune, 
hvornår udpegningerne finder sted. 
FTF har sendt information ud til deres medlemmer. Det kunne være ønskeligt, at der også kommer materiale/kontakt 
fra AC fremover.  

Generelt ser flere kommunerne meget ind i, hvordan ældrelov/reformer påvirke dem. Det betyder, at eks. 
privatudbydere af hjemmeplejen også skal kunne tilbyde terapeuter (fys og ergo). Så der er obs på, at det kan betyde 
at opgaver og dermed arbejdspladser flyttes fra kommunalt til privatregi. 

 

 

Pkt. 6: Kort orientering fra Samarbejdsudvalgsmedlemmer (Tina Rank Franzen)  
(15 minutter) kl. 10.15-10.20 
https://rn.dk/Til-sundhedsfaglige/Sundhed/Sundhedsfaglige-raad-og-udvalg/Samarbejdsudvalg-for-fysioterapi 

Referat: Der har ikke været møde i SU siden sidst. 

PF, hvor Tina er bestyrelsesmedlem, har haft møde i sidste uge, og de har snakket med praktiserende fra Finland og 
Norge om, hvordan de håndterer flere foreninger for fysioterapeuter.  
PF begynder også at forberede den kommende overenskomstforhandling. Også dette blev vendt, og de fik god 
inspiration. Men generelt vil forøget honorar stå højt på listen, da det bliver svært at yde en god service med de 
nuværende satser. 

Snak om Strukturerede forløb faser mv. Foreløbige meldinger er, at økonomirammen for §51 er ikke brugt op. §62, 
holder sig indenfor økonomirammen.  

 

 

Pkt. 7: Kort orientering fra Tillidsrepræsentanter samt information til/fra TR-netværksmøder (Trine Fischer og 
Marianne Trudslev) (15 minutter) kl. 10.20-10.30 
Eventuelt nyt fra Region Nordjyllands Hovedudvalg (Annette Bregenov). 

Referat: 
Regionalt sker der meget, der er fokus på flytning til NAU. Derfor er de ansatte oplyst, at der er mindre mulighed for at 
deltage i arrangementer ud af huset, specielt i efteråret.  

https://rn.dk/Til-sundhedsfaglige/Sundhed/Sundhedsfaglige-raad-og-udvalg/Samarbejdsudvalg-for-fysioterapi


Generelt er der sparet ift. forskerpakker mv, hvilket gør, at der kommer bekymring om, det er muligt at få kvalificeret 
arbejdskraft (primært læger). 

TR kommunalt: 
Der er TR – netværksmøde d. 24/2. der er givet tilsagn om tilskud til TR-arrangement. Ellers er der opstart på OK26. 

OBS, må man spørge om medlemskab af Dfys til samtaler? Dialog om hvordan TR kan agere, i forhold til at spørge til 
samtaler om fysioterapeuten er medlem af DFys eller ej. Det er relevant i forhold til at skulle varetage en eventuel 
lønforhandling. Derudover afføder det en snak om, hvor meget vi kan gøre for ikke-medlemmer. Det anbefales, at der 
tages kontakt til DFys og det tages med til kommende møder i TR-råd og TR-netværk. 

 

Pause kl. 10.20-10.30 

 

Pkt. 8: Politisk opgavevaretagelse (15 minutter) kl. 10.35-10.50 
Blandt andet status fra politisk gruppe 

Referat: 
Birthe er gået ud af politisk gruppe, så der er kun Gitte og Anette tilbage.  
Der kommer et punkt 16, ift. Sundhedsstruktur reformen.  

Til november er der valg til regionsråd og byråd. 
Valgmøde for organisationerne på Sofiendalsvej. Det kunne være relevant at tænke i et Regionsrådsvalgmøde, 
regionen har hovedteten i forhold til ældrereformen og dermed betydning for både det kommunale og 
praktisksektoren. 

Forslag om, at DFys igen har et valgsite på fysio.dk, hvor man kan tilgå ”valgmateriale / fif og tricks” fra Danske 
Fysioterapeuter til at deltage i et valgmøde. 

 

 

Pkt. 9: Arrangementer (Trine Fischer, Lise Stensgaard, Jette Thomsen og Anette Bregenov)  
(25 minutter) kl. 10.40-11.05 
 
Planlagte: 

4. februar Nål og skål 
Planlagt af Gitte. Samme set-up som de foregående gange 
Gitte ønsker tillykke og informerer om DFys, Sofie Gradin informerer om DSA, Anette informerer om TR, Tina om 
praksissektoren og SU, Lise om Regionsbestyrelsen, Jette informerer om de faglige selskaber og Gitte informerer om 
Netværk. 

Referat:  
Det er 10 tilmeldt, 2 afbud, 4 deltog. Det er det laveste antal, vi har prøvet.  
Der er deltagerliste, sendt pr mail. Dem, der ikke deltager, skal Gitte sende emblem til. Alle kuverter er sendt til 
kontoret. Der er merchandise fra samarbejdspartnere. PKA har sendt noget nyt, dog har Gitte ikke se det endnu. 
Der er bestilt kaffe/te, frugt og kransekage.  
Der er aftalt med fotograf 18.00-19.00. 

Jette informerer om: Praksissektoren, Netværk og faglige skaber 
Lise informerer om nyt fra DFys og regionsbestyrelsen. 
Anette informerer om TR arbejdet. 

Ændringerne skyldes sygdom blandt regionsbestyrelsensmedlemmer. 

4. marts 2025. Træning af borgere med psykiatriske problemstillinger.  
Planlagt af Mette V og Jonathan. Lise har overtaget tovholderfunktionen efter Mette.   
Er annonceret på fysio.dk og Facebook. Gitte har bedt om at deltagerantal opjusteres fra 40 til 85, da vi kan være så 
mange i lokalerne.  
Oplægsholder skal informeres om at det nu er Lise og Gitte, der har overtaget planlæggerfunktionen.  



Referat:  
Det skal slås op på FB og LinkedIn – Obs at titlen kan være lidt misvisende. 
Gitte slår op på LinkedIn med tag på Martin Færch og Fysioterapeutuddannelsen, UCN og Danske Fysioterapeuter. 

Generalforsamling 2025 mandag den 5. maj 
Planlægning se punkt 14. 
Den er annonceret på fysio.dk. Kommer på Facebook efter mødet.  

Referat: 
Sendes ud via medlemsmail.  

27. maj 2025. Træning og aktivitet til kroniske smerter.  
Annette har planlagt. Oplægsholdere er Jan Hartvigsen og Henrik Bjarke Vægter.  
Afholdes i ambulatorie i forhallen på Aalborg Universitetshospital Syd.  
Annette arbejder på annoncering 

Referat: 
Det er annonceret, der følges op på, hvor mange der reelt er plads til i auditoriet på Aalborg Universitetshospital Syd.  

 

Afholdte: 
 
22. januar 2025. Den faldtruede ældre borger, hvad gør vi? 
Planlagt af Jette. 
Der var også tilbudt Teams-deltagelse til arrangementet, Jonathan stod for det praktiske, da Gitte var til 
Hovedbestyrelseskonference. 
Der var tilmeldt 74 til fysisk fremmøde og 78 til Teams-deltagelse.  

Referat: Godt møde, folk var godt tilfredse. 

 

Forslag til kommende arrangementer: 

Det skal aftales, om der i 2025 skal være telt DHL-stafet 2025. Det er dyrt, men ud over at tilbyde medlemmer et sted 
at mødes, så er det også reklame for professionen. 
I 2024 kostede et telt til 75 medlemmer 12.700kr. 
Afholdes 26.-28. august 2025. tirsdag den 26/8 er der planlagt regionsbestyrelsesmøde og Nål og skål. 

Referat: Det aftales, at der ikke bliver telt fra Danske Fysioterapeuter i Region Nordjylland. 

 
Marianne er i gang med at planlægger arrangement om kunstig intelligens til efteråret 2025. Kopi af arrangement 
afholdt i Midt. Det er dog et dyrt arrangement, prisen er ca. 10.000 kr.  
 
Referat: Det må meget gerne ligge i efteråret, formodentligt i november. 

 

Lise Dysfunktionel respiration. 

Referat: De er svære at få fat i. Men Lise arbejder med at komme igennem til dem. Det må gerne ligge i september. 

 
 
Kræft og træning. Patientens vej gennem et kræftforløb.  
Anette, Gitte og Marianne. Anette forhører hos fysioterapeuterne fra Krop og Kræft om de kunne være interesseret i at 
holde oplæg. Det er vigtigt, at der tænkes hele vejen rundt regionalt, kommunalt og praksis hvis muligt. OBS om det 
skulle være relevant at kontakte det faglige selskab - https://www.onkpalfysio.dk/om-os1/bestyrelsen  

Referat: 
Anette er i dialog med Kop og Kræft Karin og Berit. Men vil gerne have sparring, hun tager fat i Jette ved spørgsmål. 

https://www.onkpalfysio.dk/om-os1/bestyrelsen


 
GN har planlagt, at der skal sendes arrangementsnyhedsbrev til medlemmer. Reklame for forårets mange 
arrangementer og Generalforsamlingen. Der må gerne komme et arrangement i september. 

 

Forslag til kommende arrangementer: 

Hjernerystelse – Der har også været fokus på det i fagbladet. Lise følger op på den. 

 

Pkt. 10: Status Netværkskonsulent (15 minutter) kl. 11.05-11.20 
Jonathan er stoppet pr. 31. januar. Gitte videregiver information fra Jonathan, og dialog om fremtiden for funktionen.  

Referat: 
Gitte har haft en god snak med Jonathan ift. start, han anbefaler at det kunne være fordelagtigt med en 
fysioterapeutisk uddannelse. Han giver generelt god tak for at blive tage godt imod. Stillingen er slået op på Jobindex, 
Djøff, fysio.dk og jobagent. Ansøgningsfrist 26. feb. Start 1. april.  

Jonathan har lavet mail til Gitte med status om netværk, og videregivet til de to Netværkskonsulenter Lene og 
Natasha.  

Gitte slår stillingsopslag vil slå op på Facebook og LinkedIn, sender til TR og SU-koordinator Helle, med opfordring til 
at dele med deres kolleger og netværk. Viden om DFys mange facetter kan være en stor fordel.  

 

Pkt. 11: Perioderegnskab 4. kvartal (10 minutter) kl. 11.20-11:30 
Perioderegnskab 4. kvartal er et foreløbigt regnskab for 2024. Det kommer på dagsordenen igen til mødet den 1. april, 
hvor DFys revisorer har godkendt regnskabet. 
Regionstilskuddet for 2024 var på 350.650kr, derudover fik vi overført 215.915kr fra 2023.  
Der er 200.636kr uforbrugte midler, der kan overføres til 2025. Det er godt, for i 2025 skal der afholdes 
generalforsamling.   

Bilag 1. Budgetopfølgning 4. kvartal 2024 

Referat: 

De 200.636kr uforbrugte midler, det kan ændre sig, dette er ikke det endelige regnskab.  

Der bruges lidt flere midler, end det regionen får i regionstilskud, derfor formindskes beløbet, der kan overføres fra år 

til år. Det er et godt tegn, at regionsbestyrelsen holder så mange medlemsarrangementer. RB er enige om, at netop 

medlemsarrangementerne er en god medlemsservice – og det er en konkret gevinst for sit medlemskab.  

 

 

Pkt. 12. Evaluering af afholdte arrangementer 2024 (15 minutter) kl.11.30-11.45 

Der har været afholdt 19 arrangementer,  

9 arrangementer faglige og politiske 

2 gange Nål og skål’ 

1 Jubilæumsarrangement 

8 netværksmøder (plus 4 TR-netværksmøder). Der har sikkert været flere, Gitte ikke har kendskab til.  

Der er givet tilskud til Sund Spurt på UCN og CPOP-jubilæum.  

Af de 19 arrangementer har regionsbestyrelsen og regionsformanden arrangeret 13, 2 er planlagt sammen med SU 

eller TR. 

Netværkskonsulent har været ind over de fleste netværksmøder.  

På Regionsbestyrelsesmødet i februar 2023 blev det aftalt, at målet for afholdte arrangementer om året, var 5-6 

faglige arrangementer og derudover ”skal” arrangementer som Nål og skål, jubilæumsfejringer, generalforsamling og 

lignende. 



Bilag 2: Arrangementer 2024 

 

Referat: 

Gennemsnitspris pr tilmeldte medlemmer ud fra bilaget, er ca. 120kr for oplægsholder og forplejning. 

Nål og skål er dyrere, fordi der tilbydes portrætfoto.  

Vi har mange arrangementer, og vi håber, det er med til at fastholde medlemmer, samt sikre at der er gode 

netværksmuligheder for de nordjyske fysioterapeuter. 

2023:  497 tilmeldt fysisk til vores 16 arrangementer og netværksmøder. Plus til to arrangementer hvor Teams-

deltagelse var muligt, i alt tilmeldt 51. I alt 548. 

2024: 562 tilmeldt fysisk til vores 19 arrangementer og netværksmøder. Plus til tre arrangementer hvor Teams-

deltagelse var muligt, var der i alt 154 tilmeldte.  716 I alt. 

Procentvis forøgelse i tilmeldte: 30,7 % fra 2023→2024 

Det er dejligt, at der er kontakt til underviserne på UCN, da det giver mulighed for erfarne fysioterapeuter at få del i 

den nye viden, der produceres. 

 

Pkt.13: Sociale medier (15 minutter) kl. 11.45-12.00 
Hvor er regionsbestyrelsen, Regionsformand og DFys nord aktive på SOME.  
Skal vi mere på LinkedIn? 

Referat: 

Der har været kontakt ift. Instagram, Danske Fysioterapeuter. Vidste vi, at Danske Fysioterapeuter har en Instagram? 

Vi prøver generelt at være mere aktive via LinkedIn, Gitte må gerne bruge samme indlæg både på Facebook og 
LinkedIn. Der opfordres til at tagge relevante personer og institutioner i opslagene.  

 

Frokost kl. 12.00-12.30 

 
Pkt. 14: Generalforsamling den 5. maj 2025 (90 minutter) kl. 12.30-14.00 
Trine og Gitte har arbejdet med materiale til skriftlig beretning. De har afholdt møde med Yrsa Hansen 
studentermedhjælper i Hovedstaden, som er skriveansvarlig for de fem regionale beretninger.  
Aktuelt arbejder Yrsa med et udkast som sendes til regionsbestyrelsen ca. den 3. februar. Bestyrelsen skal gennemgå 
udkastet og kommentere, så dette kan videregives til Yrsa. 

Det er aftalt at det skal stå i beretningen hvem der genopstiller. Derfor skal regionsbestyrelsen inden møde have 
overvejet om de genopstiller. 

Referat: 
 
Der afholdes generalforsamling i 2025, valg at 1-årig regionsbestyrelse, igen generalforsamling i 2026 med 3årigt valg 
til regionsbestyrelse. Herefter følges treårigt rul.  

Trine TR- Plads. Stiller op på en TR – plads. 
Marianne TR- Plads. Stiller muligvis op på generalforsamlingen. 
TR skal blandt sig vælge til de to pladser TR har i regionsbestyrelsen. Dette skal være på plads med virkning på første 
regionsbestyrelsesmødet efter generalforsamlingen. ( Den 1. april) 
Tina SU-Plads. Fortsætter på den plads. 
 

Generalforsamling 
Jette Genopstiller 
Anette Genopstiller 



Lise Genopstiller 
Der er 2 vakante pladser. 
Der er ingen suppleanter i øjeblikket 

Vi skal signalere, at der er pladser til interesserede. Det kunne være med et opslag på LinkedIn og FB. Det er forsat 
ok at prikke til kollegaer i faget. Det kunne være godt igen at få en uden for sygesikringen med i bestyrelsen. Det giver 
en bred og god dialog med respekt for alle. 
Der mangler også kontaktpersoner for de praktiserende uden for ydernummer. Gitte skal se, om hun kan finde et 
meldlem, der kan være dette.  

Det er aftalt med Christina Windau Hay Lund, Kredsforkvinde DSR, at hun er dirigent.  
Forplejning er bestilt hos Penny Lane.  
Inger hjælper igen til i køkkenet. 

Der er forslag til, at vi igen laver en invitation med QR-kode til tilmelding, der sendes til TR og SU, med opfordring til at 
dele med deres bagland og printe ud og hænge op.  

Der skal sendes direkte invitation til årets jubilarer. 

Evaluering af strategiplan 2023-2025 kan overvejes at nævnes i regionsbestyrelsens mundtlige beretning. RB er enig.  

Kritiske revisorer (Lene Duus og Marie Pindstrup) skal have 3-5 minutter til deres tilbagemelding. Henrik Engstrøm 
arbejder på at informere dem om opgaven. 

Skriftlig beretning. Trine og Gitte har arbejdet med materialet, og har mødtes med studentermedhjælper i 
Hovedstaden Yrsa, der skriver beretningen. Yrsa har lavet et fint udkast, der gennemgås og kommenteres.  

Mundtligt må der gerne nævnes, at der er valg til Region og byråd i november. 
 

 

Pkt. 15: Opfølgning på strategi fra 2023 (45 minutter) kl. 14.00-14.45 
På regionsbestyrelsesmøde den 1. juni 2023 valgte bestyrelsen strategipunkter for valgperioden 2023-2025. Disse 
blev evalueret på bestyrelsesmøde den 19. august 2024.  
Fra referat regionsbestyrelsesmøde den 19. august er nedenstående strategiplan og evaluering indsat.  

Kopi fra regionsbestyrelsesreferatet den 19. august 2024 

Det, der er markeret med blåt, er indsat fra referatet fra regionsbestyrelsesmødet punkt 12. den 1. juni 2023. 

Det med sort er kommentarer mødet 19. august 2024. 
Strategiområder for de næste to år 
Regionsformanden har tænkt, at det vil være relevant at arbejde videre med studerende og dimittender.  

• Fastholdelse og rekruttering 

• Studenterobservatør til RB 
Så studerende informeret om arrangementer og få nogle til at deltage til ”Nål og Skål” med portrætfoto. 

Referat: 
Der er kommet ny studenterambassadør på UCN.  
Der er fortsat ikke en studenterobservatør i RB, det er svært at rekruttere.  
Der er forsat lav tilslutning til Nål og Skål ift. hvad der var tiltænkt. 
 

• Tværsektorielle møder i kommunerne med sundhedsudvalg.  
Med udgangspunkt i ”kendskab giver venskab”. Vi skal stå sammen sektorerne imellem.  
Det er frustrerende, at det ikke er sat i gang. Gitte vil gerne, at politisk gruppe hjælper med at få det i gang.  

Referat: 
Informationsbrevet er lavet, men ingen konkret tiltag. Det vil være ønskværdigt, hvis en lokal TR er interesseret.  

 
 

• Arrangementer 
Regionsformanden tror på, at det giver værdi til det lokale medlemskab. Det vil være relevant, at der bliver beskrevet, hvad formålet er 
med et fyraftensarrangement. Det skal dog være mulighed for, at nogle gange webinar adgang for også at tage hensyn til de 
medlemmer, som er længere væk.  

Referat: 



Vi holder en del arrangementer, hvis muligt (med accept fra oplægsholder) tilbydes Team- deltagelse. Vi pointerer, det er ikke webinar 
kvalitet, men som at sidde ”nede bagved”. Der er indkøbt ny mikrofon til oplægsholder til Teams-deltagerne. Det virker til at fungere 
bedre.  

• Netværk 
Vi har Jonathan og kollegerne til at facilitere til medlemsgenererede netværk. 
Gitte vil gerne arbejde på, at vi får et netværk/modefora for praktiserende uden ydernummer. Måske de blandt sig vælger en gruppe, 
som Gitte mødes med nogle gange om året, måske med et årligt møde, hvor andre kan inviteres, f,eks. Formanden, en fra sekretariatet 
eller en oplægsholder. Generelt vil bestyrelsen gerne understøtte netværk, HVIS der er tilstrækkeligt behov herfor eks. medlemmer 
uden overenskomst. De skal være medlem af foreningen. 
 
REP 22 blev forslaget om ”SU”- agtigt modefora nedstemt. Vi kan regionalt selv sætte noget sammen. 

Referat: 
Netværk praktiserende med interesse for praksissektoren udenfor ydernummersystemet er i gang, Mette mfl. Og Jonathan har 
annonceret det 2. møde i netværket.  

 
 

• Politisk indsats 
De kommunale møder skal i gang. Der kunne f.eks. politisk møde de forår, der ikke er GF, med Jeanette Præstegaard i april 2024. 

Referat: 
Forår 2024 var det planlagt, og blev afholdt medlemsmøde med Jeanette Præstegaard. Dog blev det virtuelt grundet sygemelding. 

Regionsbestyrelsen bakker op om regionsformandens forslag.  

Mette Villadsen har budt ind på opgaven med sammen med Gitte at få gang i et netværk for praktiserende uden ydernummer.  

Regionsbestyrelsen skal i forår 2024 og 2025 gennemgå, hvor langt vi er med vores strategi for perioden.  

MÅL: 

- Der skal være 1-2 studenter observatør i 2023  
o Referat: ingen  

- At komme ud på skolen 1 gang     
o Delmål: at komme i konstruktiv dialog med UCN  
o Referat: Gitte er med DSA derude, men desværre ikke i DFys regi 
 

 
- Et politiskmøde inden 2024, der skal være planlagt 3 møder i valg-perioden 

o Referat: Er desværre ikke opfyldt endnu 
 

Referatet fra 1. juni 2023 kan findes på fysio.dk  

Bestyrelsen skal evaluere indsatsen i valgperioden siden generalforsamling i april 2023.  
Bestyrelsen skal se på om strategiplanens punkter skal nævnes i den mundtlige beretning på generalforsamlingen.  

 
Referat: Punktet udsættes til næste regionsbestyrelsesmøde den 1. april.  

 
 
Pause kl. 14.15-14.35 

 
 
Pkt. 16: Sundhedsstrukturreformen (15 minutter) kl. 14.35-14.50  
Der har været afholdt fyraftenswebinar for medlemmerne, hvor Lars Tomlinson og Jeanette Præstegaard informerede 
om hvad vi aktuelt ved om reformen.  

Regionsformand Maj Britt Middelhede fra Ergoterapeutforeningen og Gitte har kontaktet Regionsdirektør Jacob Krogh 
og foreslået møde med dialog om reformen.  

Jakob Krogh har inviteret Forhandlingsudvalg til kaffemøde, hvor der orienteres om Sundhedsreformen med fokus på 
Region Nordjylland. 4. marts. 

Lars Tomlinson deltager på bestyrelsesmøde den 1. april, og holde et oplæg om reformen.  



Referat: 

Jacob Krogh har inviteret til kaffemøde den 4. marts, og derudover har Maj Britt ETF og Gitte aftalt møde med Jacob 
Krogh den 26. marts. 

Gittes tanker: Sundhedsklynger. 4 styk i Nordjylland.  
Måske have netværk i sundhedsklyngerne. Regionsformand, Regionsbestyrelsesmedlem, TR fra kommunerne, TR fra 
Regional arbejdsplads, praktiserende med og uden ydernummer. Medlemstilknytning og indflydelse.  
Formål er politisk indflydelse men også med sigte på et samarbejde sektorerne imellem. 

Hvad gør andre fagforeninger mon. DSR, ETF, læger. Men vi er lidt specielle, vi har medlemmer i alle sektorer.  

Det aftales at vende det igen den 1. april.  
Måske et emne til Regionskonferencen den 12. og 13. september. 

https://rn.dk/Til-sundhedsfaglige/Sundhed/Sundhedsaftalen/Organisering/Sundhedsklynger  

I det private er det evt. en mulighed for at benytte de klyngeformænd, som allerede er udpeget i gennem Enhed for og 
Kvalitet og Modernisering. 

 

 
Pkt. 17: EVT. (10 minutter) kl. 15.05-15.15 

Referat:  

Det aftales, hvem der sender mail til HB. Den afsendes i denne uge inden weekenden. 

 

Pkt. 18: Planlægning af kommende møder (10 minutter) kl. 15.15-15.25 

Tirsdag den 1.april 8.30-15.30 lokale C, Sofiendalsvej 3 Aalborg 
Efter mødet er der ringerunde til nyuddannede fra UCN januar 2025. 

Dagsorden punkter: 
Generalforsamling. (Se evaluering af GF2023, i referat 1. juni 2023) 
Regnskab 2024 

Referat: 

Planlægge Nål og skål 26. august 2025. – Er det muligt at tilbyde ledige portrætfotografering? 

Pkt. 15 fra denne dagsorden.  

Sundhedsstrukturreform oplæg med Lars Tomlinson 
 

EVT et aften Teams-møde hvis der er noget aktuelt inden afholdelse af Generalforsamlingen, som afholdes den 5. 
maj kl. 17.00. 
 

Referat: 
Det aftales, at hvis der er behov, så kan mødet afholdes d. 23. april. 

 

Torsdag den 22. maj kl. 8.30-15.30 Lokale C, Sofiendalsvej 3 Aalborg. 
Dagsordenpunkter: 
Velkommen til nyvalgt regionsbestyrelse 
Forretningsorden 
Planlægge tidspunkt for dimittendopkald i september  
Regionsformandsvalg okt-nov 2025 

https://rn.dk/Til-sundhedsfaglige/Sundhed/Sundhedsaftalen/Organisering/Sundhedsklynger


 
 

Tirsdag den 26. august kl.8.30-15.30 lokale C Sofiendalsvej 3 Aalborg 
Der afholdes Nål og skål efter mødet.  
Dagsordenpunkter: 
Kommunal og regionsrådsvalg oktober og november  
 

Den 12. og 13. september forventes afholdt Regionsbestyrelseskonference 

Der skal planlægges Dimittendopkald på et tidspunkt i september måned.  

Onsdag den 8. oktober – virtuelt kl. 19:00 (afholdes kun ved behov, men ligger passende efter regionsbestyrelses 
konferencen) 
Dagsordenpunkter: 
Planlægge mødetidspunkter 2026.  
Planlægge tidspunkt for Nål og skål februar 2026 
Opfølgning på Regionskonference 

 

Fredag den 12. december 8.30-15.30. Lokale C, Sofiendalsvej 3, Aalborg.  
Dagsordenpunkter: 
Planlægge tidspunkt for jubilæumsfejring 2026. 
Gennemgå årshjul for 2025 og fremadrettet for 2026. 

 

Pkt. 19: Evaluering af mødet (5 minutter) kl. 15.25-15.30 

Referat:  

Det er gået godt ift., at vi har haft 2 med på teams. 


